
Folketingets Boligudvalg

Dato: 18. januar 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 11. december 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 107 (BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 107:

” Ministeren bedes redegøre for status i arbejdet med sammenlægning og 

opdeling af boliger, jf. regeringens strategi mod ghettoisering fra 2004?”

Svar:

Kommunalbestyrelsen kan give tilladelse til at sammenlægge almene 

lejligheder, hvis boligen efter sammenlægningen ikke overstiger 140 m2. I 

den seneste ændring af almenboligloven er det blevet præciseret, at 

kommunalbestyrelsens godkendelse af en sammenlægning af beboede 

lejligheder forudsætter, at sammenlægningen indgår i en helhedsplan for en 

fremtidssikring af boligområdet. En opdeling af en almen bolig til flere mindre 

boliger vil ligeledes kræve en godkendelse i kommunalbestyrelsen.
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